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Mijn ervaring 
 

“Ik zou één dag later vliegen, maar 2x is 

mijn vlucht gecanceld vanwege storm 

Ciara. Uiteindelijk was het niet meer 

efficiënt om nog de lange reis te maken  

“Vaak lopen zaken anders dan gedacht in Ghana. We zouden om 9.00 u 

starten met een presentatie in Bongo. Toen we om 9.45 eindelijk een 

geschikte ruimte hadden gevonden, bleek dat de prepaid kaart om stroom 

te kopen niet was geactiveerd. Dat werd toen gedaan, maar of het die dag  
voor twee dagen vergaderen. Gelukkig heeft het team 

in het Zuiden de afspraken moeiteloos overgenomen 

en is het programma goed verlopen. Ik had er ook alle 

vertrouwen in, we hebben een super team!’ 

“Tijdens deze tweede missie 

hebben we ervaren dat we de 

Ghanezen steeds beter leren 

kennen. We bouwen echt een 
band met ze op en dit is een belangrijk aspect 

in hun cultuur. Zo begrijpen we elkaar beter 

en werken we beter samen.” 

  

Update vanuit het Noorden: White Volta  

In het Noorden waren we met Ton Boer, Erik de Bruijne, Bart Engels en Jaap Bos op pad. We hebben deze missie een mooie combinatie kunnen maken van veldbezoeken en vergaderzalen. We zijn 

gestart met een bezoek aan ons pilot gebied in het Noorden: de VEA Dam. ’s Maandags begon onze week bij de Water Resources Commission om het weekprogramma en de bijeenkomst met de 

White Volta Basin Board de volgende dag door te spreken. Erik had zijn ‘eigen’ programma over sanitatie en heeft een school bezocht. Daar waren 1400 leerlingen die 6 meidentoiletten en 6 

jongenstoiletten moesten delen. Onnodig te zeggen waar iedereen dan heen gaat… Vervolgens komt al dat ongezuiverde water in het VEA Dam Reservoir, dat ook wordt gebruikt als basis voor de 

drinkwaterproductie. Een mooi project om beet te pakken. Dinsdags was een belangrijke bijeenkomst met de White Volta Basin Board. Deze Board van 21 leden had een nieuwe samenstelling en 

kwam voor het eerst na jaren weer bij elkaar. O.a. in groepen discussies geleid over de belangrijkst uitdagingen en oplossingen. Woensdags was er een bijeenkomst met de Subbasin Committee 

Kpasenkpe, het District waar de VEA Dam in ligt. We hebben prioriteiten bepaald voor de korte en lange termijn. De VEA Dam willen we gaan gebruiken als pilot om de IWRM (Integrated Water 

Resources Management System) systematiek toe te passen. De White Volta Basin beslaat ongeveer 1/3 van Ghana, dus het is moeilijk ergens te beginnen. We hebben “Think Big, Act Small and Learn  

In de tweede week van februari is er voor de tweede keer een groep van medewerkers van verschillende waterschappen op een missie gegaan naar Ghana 

voor de Blue Deal. De missie werd getekend door vliegproblemen (storm Ciara en Sahara zand), maar ondanks dat was het een waardevol bezoek en hebben 

we weer veel stappen gezet samen met de Ghanese waterstakeholders. In deze nieuwsbrief praten we je bij!  

De Blue Deal is een programma van de Dutch Water Authorities dat tot en met 2030 loopt en één duidelijk doel heeft: 20 miljoen mensen in 40 stroomgebieden 

wereldwijd aan schoon, voldoende en veilig water helpen. Focus ligt op het bieden van hulp, creëren van kansen voor het bedrijfsleven en het leren van 

andere landen. Wij hopen dat we doormiddel van onze kennis en ervaring andere landen op weg kunnen helpen om samen oplossingen uit te denken. 

Tijdens de eerste missie naar Ghana van oktober 2019 hebben we o.a. waterprojecten in het land bezocht, kennisgemaakt met relevante stakeholders per 

project en roadmaps uitgedacht over het implementeren van de projecten de komende jaren. Tijdens deze tweede missie konden we meer de diepte in gaan en 

meteen al concrete stappen zetten per project. Eén deel van de delegatie heeft gewerkt in het Noorden bij de White Volta en het andere deel heeft gewerkt aan 

projecten in het Zuiden bij de Lower Volta Delta. In deze nieuwsbrief een update vanuit het Noorden en Zuiden. Deze missie waren we met een kleinere 

delegatie op pad dan in oktober 2019. Alleen de projecten waar werk voor te verzetten was in Ghana zijn aangehaakt.  

Update vanuit het Zuiden: Lower Volta Delta  
Tijdens de vorige missie hebben we een aantal waterprojecten bezocht. Deze missie hebben we veelal koel in vergaderzalen doorgebracht, in Accra en Sogakope. We starten deze week in de 

hoofdstad Accra met Bertho Bulthuis, Petra Kamsma en Marjolein Rozemeijer. In de voorbereiding dachten we dat de River Basin Board Lower Volta (RBBLV) geïnstalleerd zou worden en de 

werkgroep voor het waterbeheerplan aan de slag ging. Op maandag (dag voor de workshops) bleek er toch eerst meer behoefte te zijn aan het definiëren en prioriteren van problemen en 

oplossingen. Dus gekozen om het programma om te gooien en eerst informatie op te halen bij stakeholders. Dit deden we tijdens een tweedaagse stakeholdersessie in Sogakope. Ruim 30 stake-

holders uit de watersector waren aanwezig. We begonnen met een Blue Deal presentatie, gevolgd door een terugblik op de resultaten van onze vorige missie. Vervolgens zijn plenair problemen 

onderverdeeld in categorieën: Natural, Social-Cultural, Economic and Institutional. Ruim 40 knelpunten zijn teruggebracht naar 15 hoofdproblemen. Zoals het terugbrengen van mangrove en 

inrichten van waterbuffers. Indrukwekkend hoe snel ze tot resultaat komen, de selectie en prioritering gebeurde erg democratisch. Op basis van vier criteria (schaalniveau, impact, continuïteit en 

uitvoerbaarheid) zijn de oplossingen gewaardeerd. Hiermee worden complexe maatregelen met tijdelijk karakter en weinig draagvlak uitgesloten. Dag twee is er een planning opgesteld voor de 

periode 2020-2022. Zowel voor het bestuur als voor de werkgroep zijn de deelnemende organisaties geselecteerd. Dit verloopt via een bijzondere vorm van participatie: stakeholders discussiëren  
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nog zou lukken om stroom te krijgen was onbekend. Toen om 10.15 besloten om terug te 

gaan naar het Basin Office in Bolgatanga, waar wel ruimte en stroom was. Dat is iets waar je 

denk ik nooit helemaal aan went, maar je niveau van acceptatie wordt wel steeds groter. 

Uiteindelijk om 10.45 begonnen.” 

Fast” geïntroduceerd en toegepast. Vervolgens bepaald welke partij verantwoordelijk is; dat is het moeilijkste gedeelte voor de Ghanezen (vaak zeggen ze dat ‘alle 

partijen’ verantwoordelijk zijn en blijft het vingerwijzen). Donderdags zijn we naar Bongo gegaan om te spreken met de Paramount Chief (chief van de chiefs). In het 

Noorden hebben de Chiefs nog veel invloed, dus belangrijk dat zij aan boord zijn. ’s Middags zijn we naar een klein plaatsje genaamd Sirigu gegaan en hebben een 

pottenbakkerij voor “fuel efficient stoves” bezocht. Door het toepassen van deze fornuisjes is 50% minder hout nodig. Als we met Reforestation aan de gang gaan, 

dan is het ook goed om methoden mee te nemen waardoor houtverbruik gereduceerd wordt, anders blijf je planten. Vrijdagochtend hadden we nog een “wrap up” 

met de Water Resources Commission om terug te kijken naar de opbrengst van de week en te bespreken wat er gedaan kan en moet worden tot ons volgende 

bezoek in juni. Moe maar voldaan hebben we de week afgesloten. Helaas was de vlucht gecanceld naar Accra (zand en ‘slecht weer’), dus een dag langer gebleven. 

plenair en bepalen zo de samenstelling. In juni presenteren de organisatie een kandidaat voor het bestuur. De IWRM werkgroep (gaat het integraal waterbeheer-

plan schrijven) is wel gekozen. Hiermee zijn we meteen vrijdag aan de slag gegaan om een gedetailleerde planning te maken. Er zit veel energie op, dat is mooi om 

te ervaren. Daarnaast kunnen we veel kennis en ervaringen vanuit Nederland delen. Vanaf donderdag is Bart Engels aangesloten in Accra. Samen zijn we naar een 

meeting geweest over Flood Disaster Management. We hebben aangehoord hoe zij crisiscommunicatie oppakken bij overstromingen en hoe de data verzameling 

werkt. Hier zijn zeker nog verbeterpunten te behalen en ervaringen uit Nederland in te zetten, dit wordt in volgende missies verder verkend. Als laatste mochten 

Bart en Petra op bezoek bij de Nederlandse Ambassade voor een bijpraatmoment met de ambassadeur en zijn portefeuillehouder water. We hebben een 

terugkoppeling gegeven over de week en verkend hoe we elkaars contacten en ervaringen kunnen versterken. Al met al hebben we een goede week gehad waarin 

onze flexibiliteit behoorlijk is getest. De volgende missie moeten we blijkbaar nóg duidelijkere afspraken maken en constant checken of we op één lijn zitten. 
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